
P R O T O K Ó Ł  Nr VII/2012 
z obrad XXII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
 

Sesja odbyła się w dniu 30 maja 2012 roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury w 
Mszanowie. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz.10:15 otworzył XXII Sesję Rady 

Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Nieobecny radny Michał Szwechowicz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Sesja trwała do godz. 14:55 

 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radni powiatu nowomiejskiego: Wicestarosta Marcin Buliński i  Wacław Jabłoński 
(wymienieni w załączniku nr 2 do protokołu) 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- Komendant Powiatowy Policji w Nowym Mieście Lubawskim Mieczysław Woźniak 
- komendant Powiatowy Państwowej StraŜy PoŜarnej w Nowym Mieście Lubawskim Jacek 
Auda  
- radca prawny Zbigniew Drzystek 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Tylicach Jolanta Kowalewska 
- Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Komendant Gminny Ochotniczych StraŜy PoŜarnych Janusz Łupaczewski 
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu  
 
Porządek obrad:  
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski.  
7. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2012-2015. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody i odprowadzanie ścieków. 
9. Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście 

Lubawskim wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w 2011r. 
10. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej w 

Nowym Mieście Lubawskim w roku 2011. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Tylicach. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/80/2011 z dnia 30 grudnia 2011 r. w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
lata 2012-2033. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2012. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań w zakresu administracji rządowej 

dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2017”.  
17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania straŜy gminnej. 
18. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
19. Zakończenie obrad Sesji.    
 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Sekretarzem Sesji wybrano radnego Andrzeja Pieńczewskiego. 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady poprosił sekretarza obrad XXI Sesji o przedstawienie informacji o 
protokole. 
 
Pan Wiesław Mika poinformował, Ŝe zapoznał się z protokołem z XXI Sesji. Stwierdził, Ŝe 
treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XXI Sesji. 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował przeniesienie punktu 11 i 12 jako pkt 7 i 8. Punkt 9 i 10 
to sprawozdania policji i straŜy poŜarnej, punkt 11 nadanie imienia szkole oraz dodatkowy 
punkt jako 12 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/80/2011 z dnia 30 
grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na lata 2012-2033. 
Zmiana budŜetu będzie w punkcie 13, dalej w porządku obrad przesunięcie o jeden. 
 
W glosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 
Ad 5 
Wójt przedłoŜył sprawozdanie z swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 26 
kwietnia do 30 maja 2012 r.: 
26.03.2012  
- Podpisał akt notarialny w sprawie przejęcia fragmentu drogi w Pacółtowie.  
- Uczestniczył w Walnym Zgromadzeniu Gminnej Spółki Wodnej, podczas którego wybrano 
nowego prezesa w osobie Pana Jerzego Cichockiego. 
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30.04.2012 
- Brał udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Związku Gmin Północnego Mazowsza. 
03.05.2012 
- Z okazji 221 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja Wójt brał udział w uroczystości 
zorganizowanej w Radomnie przy leśniczówce Ostrów.  
- Uczestniczył w powiatowych obchodach Dnia StraŜaka, których gospodarzem była gmina 
Biskupiec.  
07-08.05.2012 
- Uczestniczył w kongresie pt.: Jak skutecznie realizować inwestycje jednostek samorządu 
terytorialnego oraz spółek zaleŜnych. 
09.05.2012 
- Spotkał się z Panią Katarzyną Kogut z Marathon Oil (firmą zamierzającą poszukiwać na 
naszym terenie gazu łupkowego) w sprawie podatku od nieruchomości. 
- Uczestniczył w naradzie budowlanej dotyczącej budowy drogi Gryźliny – Jamielnik. 
- ZłoŜył Ŝyczenia z okazji 90-tych urodzin mieszkankom Jamielnika i Gryźlin. 
10-11.05.2012 
- Wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy brali udział w XXVI Zgromadzeniu Ogólnym 
Związku Gmin Wiejskich RP.  
14.05.2012 
- Wójt spotkał się z Panem Andrzejem Boberem – pełniącym obowiązki Dyrektora Agencji 
Nieruchomości Rolnych w Olsztynie w celu omówienia potrzeb gminy w zakresie 
przystosowania pomieszczeń budynku pałacu w Mszanowie na potrzeby straŜy gminnej. 
15.05.2012  
- Uczestniczył w naradzie oświatowej zorganizowanej przez Marszałka Województwa, 
podczas której omówione zostały problemy związane z malejącą liczbą uczniów i brakiem 
środków finansowych na realizację zadań oświatowych. 
16.05.2012  
- Uczestniczył we wspólnych komisjach Rady Gminy. 
- Brał udział w zebraniu Zarządu Kółka Rolniczego w Chroślu, podczas którego 
przedstawiono sprawozdanie roczne. 
17.05.2012 
- Spotkał się z Panem Jerzym Cichockim, aby omówić sprawy Gminnej Spółki Wodnej. 
- Wójt spotkał się z Panią Barbarą Zalewską – Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków, 
podczas którego omówione zostały kwestie dotyczące wymiany okien i drzwi oraz naprawy 
elewacji budynku pałacu w Mszanowie oraz wymagań Konserwatora w zakresie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Stanowisko Konserwatora dotyczące 
posadowienia wiatraków w odległości 1 km od granic parków podworskich jest niezmienne. 
18.05.2012 
- Podpisał trzy akty notarialne dotyczące sprzedaŜy działek w Gwiździnach. 
- Podpisał umowę z wykonawcą pomp ciepła w szkole w Bratianie. Wójt przypomniał, Ŝe 
„Zastosowanie odnawialnych źródeł energii przy kompleksowej modernizacji systemu 
grzewczego Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie” jest projektem, na który 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie otrzymała dofinansowanie w wysokości 80% z Unii 
Europejskiej w ramach Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007 – 2013. 
- Uczestniczył w posiedzeniu komisji rewizyjnej opiniującej wykonanie budŜetu za 2011 rok. 
- Wręczył nagrodę zwycięzcy konkursu na hasło promujące Gminę. 
20.05.2012 
- Sekretarz Gminy reprezentowała Wójta podczas obchodów Dnia Seniora w Chroślu. 
20-24.05.2012 
- Wójt uczestniczył w szkoleniu dotyczącym kontroli zarządczej. 
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25.05.2012 
- Podpisał dwa akty notarialne dotyczące sprzedaŜy działek w Gwiździnach i Mszanowie. 
- Wójt brał udział w spotkaniu z przedstawicielami Marathon Oil w sprawie podatku od 
nieruchomości. 
26.05.2012 
- Spotkał się z mieszkańcami Nawry podczas obchodów Dni Rodziny. 
27.05.2012 
- Uczestniczył we Mszy Świętej oraz festynie zorganizowanym w Gwiździnach w ramach 
obchodów Dni Rodziny. 
- Zwycięzcom Gminnych MłodzieŜowych Zawodów Sportowo-PoŜarniczych, które odbyły się 
na nowomiejskim stadionie, Wójt wręczył nagrody i medale.   
28.05.2012 
- Wójt podpisał akt notarialny dotyczący sprzedaŜy działki w Gwiździnach. 

Ponadto w zakresie bieŜącej działalności Wójt i urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 
 
W okresie od 25.04. do 29.05. br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- wykonano przepust i pogłębiono przydroŜny rów przy wjeździe na posesję Pana Smyki w 
Gwiździnach, 
- zasypano otoczakiem nierówności na drodze gminnej w Radomnie, nad jeziorem w 
kierunku Pana Jadanowskiego. 
Poprawiono estetykę terenu przed budynkiem Urzędu: zamontowano tablicę ogłoszeń, 
maszty flagowe i dwie nowe latarnie, pomalowano podjazd dla osób niepełnosprawnych oraz 
latarnie, zagospodarowano zieleń, pomalowano pasy przejścia dla pieszych. 
- wycięto zakrzaczenia na drodze gminnej w Jamielniku w kierunku Szeplerzyzny, 
- na cmentarzu w Gwiździnach ustawiono pojemniki na odpady komunalne, 
- wykoszono 25 km poboczy dróg gminnych oraz wykoszono place zabaw w Bratianie, 
Mszanowie i Nawrze, 
- wyczyszczono 1,1 km płyt przydroŜnych wzdłuŜ drogi z Nowego Dworu do Nawry, 
- pomalowano pasy przejścia dla pieszych w Gwiździnach przy szkole, 
- zasypano otoczakiem nierówności na drodze gminnej w Gwiździnach, w kierunku Tylic, 
- naprawiono ogrodzenie przy wjeździe do szkoły w Bratianie, 
- nastawiono oprawy dwóch lamp oświetleniowych w Gwiździnach przy kościele. 
 
Przeprowadzono następujące postępowania do 14 000 Euro: 
- Dostawa wyposaŜenia AGD do świetlic wiejskich połoŜonych w miejscowościach: Lekarty, 
Nawra, Kaczek i Gryźliny, 
- Wykonanie obsługi geodezyjnej na potrzeby  Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- Przebudowa parkingu, wjazdów i chodnika - dojścia do Świetlicy Wiejskiej w Chroślu, 
- Dostawa naczyń do świetlic wiejskich połoŜonych w miejscowościach: Nowy Dwór 
Bratiański, Lekarty, Gryźliny, Pacółtowo i Nawra oraz na potrzeby Urzędu Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie s/z w Mszanowie", 
- Odławianie oraz opieka nad bezdomnymi zwierzętami z terenu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- Rozwój infrastruktury sportowo-rekreacyjnej w miejscowości Bagno poprzez modernizację 
boiska sportowego, 
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- Zamieszczenie w regionalnej lub lokalnej prasie dwóch ogłoszeń nt. projektu „Zastosowanie 
odnawialnych źródeł energii przy kompleksowej modernizacji systemu grzewczego Zespołu 
Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie.  

 
Przeprowadzono następujące postępowania powyŜej 14 000 Euro: 
- "Budowa pomp ciepła jako źródła zasilania geotermalnego w ciepło Zespołu Szkół im. Rodu 
Działyńskich w Bratianie wraz z przebudową wewnętrznej instalacji grzewczej budynków 
szkoły w ramach projektu "zastosowanie odnawialnych źródeł energii przy kompleksowej 
modernizacji systemu grzewczego Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie"". 
- „Pełnienie nadzoru inwestorskiego nad zadaniem inwestycyjnym prowadzonym pod nazwą: 
„Budowa pomp ciepła jako źródła zasilania geotermalnego w ciepło Zespołu Szkół im. Rodu 
Działyńskich w Bratianie wraz z przebudową wewnętrznej instalacji grzewczej budynków 
szkoły  w ramach projektu:   Zastosowanie odnawialnych źródeł energii przy kompleksowej 
modernizacji systemu grzewczego  Zespołu Szkół im Rodu Działyńskich w Bratianie. 

 
Wójt poinformował, Ŝe, wniosek o dofinansowanie zajęć pozalekcyjnych został zatwierdzony 
do realizacji. Na 111 złoŜonych wniosków uzyskał 11 miejsce. Dofinansowanie otrzyma tylko 
25 beneficjentów. Wniosek opiewa na kwotę 644 tys. zł (w tym ok. 100 tys. zł. będzie 
przeznaczone na pomoce edukacyjne (ksiąŜki, przybory, tablice interaktywne itp.) Realizacja 
projektu będzie trwała 2 lata, począwszy od września bieŜącego roku. 

 
- W dniu 27 kwietnia br. Gmina otrzymała informację dotyczącą braku moŜliwości uzyskania 
dofinansowania z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na budowę drogi gminnej Nawra-
Ustronie ze względu na ograniczoną ilość środków finansowych. 

 
- Gmina otrzymała promesę na dofinansowanie usuwania azbestu z terenu gminy Nowe 
Miasto Lubawskie (około 41 tyś. zł). Po wyłonieniu wykonawcy rozpoczną się prace na 
terenie Gminy. 

 
- Gmina otrzymała z Urzędu Marszałkowskiego odpowiedź na wniosek o ponowne 
rozpatrzenie sprawy zwrotu ponad 50% dofinansowania uzyskanego na „Zakup samochodu 
cięŜarowego z przyczepą na potrzeby systemu zbiórki i segregacji odpadów komunalnych w 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie”. Niestety argumenty zawarte we wniosku nie zostały 
uwzględnione, instytucja stoi na stanowisku, Ŝe Gmina musi dokonać zwrotu w wysokości 
36 181,40 zł co stanowi 59 % otrzymanej dotacji wraz z odsetkami.  

 
- Firmy KARO dokonała częściowej naprawy chodnika, który uległ uszkodzeniu podczas 
układania światłowodu, jednak Gmina nie podpisała protokołu odbioru, ze względu na  
niezadowalający efekt prac. 

 
- Według stanu na koniec kwietnia br. w Gminie było 677 zarejestrowanych osób 
bezrobotnych, czyli o 34 osoby mniej niŜ według stanu na koniec marca br. 

 
- Dnia 27 kwietnia br. w drodze przetargu ustnego nieograniczonego sprzedano 1 działkę 
budowlaną w miejscowości Gwiździny, 

 
- Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego nakazał właścicielom działki nr 638/10 w 
Tylicach usunięcie nieprawidłowości występujących w nieuŜytkowanym budynku 
mieszkalnym w terminie do 30.12.br. 
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- Wójt wystąpił do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków z wnioskiem  o umoŜliwienie 
wymiany stolarki okiennej i drzwiowej w pomieszczeniach, które mają zostać przygotowane 
pod działalność StraŜy Gminnej w Pałacu w Mszanowie. Konserwator nie wyraził zgody na 
montaŜ stolarki PCV, zalecił uzyskanie odpowiedniej opinii konserwatorskiej, z której będzie 
wynikało jakie okna i drzwi powinniśmy wstawić i jak ma wyglądać elewacja. Zleciliśmy 
wykonanie odpowiedniego dokumentu. 

- Wójt wystąpił do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków o zmianę stanowiska 
dotyczącego  planowanych zmian Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania. 
Konserwator sprzeciwia się posadowieniu wiatraków w odległości mniejszej niŜ 1 km od 
parków podworskich. Niestety odpowiedź jest negatywna. Najprawdopodobniej, aby 
utrzyma ć naszą koncepcj ę będziemy zobowi ązani do przedstawienia architekta 
krajobrazu, co poci ągnie za sob ą dodatkowe koszty. 

- Gmina wystąpiła do PKP z wnioskiem o wykonanie tunelu dla pieszych umoŜliwiającego 
bezpieczne przejście pod torami w Jamielniku. 

 
- Gminy Kurzętnik nadesłała projekt umowy dotacji oraz porozumienia, w którym mimo 
wcześniejszych ustaleń zaproponowano nam 20% udział w kosztach związanych z 
rekultywacją składowiska w Lipowcu. Po przetargu wartość projektu spadła z ponad 2 mln na 
niecały milion. Doszły jednak dodatkowo koszty związane z powołaniem inspektora nadzoru. 
W związku z tym, Gmina spodziewała się otrzymać z Gminy Kurzętnik propozycję 
zmniejszenia wkładu, tymczasem zaproponowano nam zwiększenie o ponad 5 tys. zł. Wójt 
odmówił podpisania porozumienia i utrzymał w mocy propozycję 10% współfinansowania 
wkładu własnego. 

- Rozpoczęła została kontrola podatników. Po przesłaniu informacji o wszczęciu kontroli 
jedna firma zmieniła deklarację podatkową dotyczącą powierzchni związanej z 
prowadzeniem działalności gospodarczej z około 80 na ponad 200 m2. 

- Rozpoczęto kontrole terminowości opróŜniania szamb i wywozu odpadów komunalnych. Do 
właścicieli  nieruchomości wysyłane są wezwania do przedłoŜenia w Urzędzie umów i 
dowodów zapłaty potwierdzających wykonanie powyŜszych czynności. Kontrole w terenie nie 
przynosiły skutku, gdyŜ właścicieli posesji podczas kontroli nie moŜna było zastać w domu. 

 
- Wójt poinformował, Ŝe realizując uchwałę Rady o opłatach za zajęcie pasa ruchu 
drogowego, od maja rozpoczęto wydawanie decyzji, na mocy, których uzyskano następujący 
dochód: opłaty za prowadzenie robót w pasie drogowym 1 971 zł, opłaty skarbowe w 
wysokości 133 zł, opłaty roczne (które będą wpływały co roku) w wysokości 424 zł. 

 
- 24 maja pracownicy Referatu Inwestycji i Rozwoju uczestniczyli w spotkaniu z 
przedstawicielem Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie by omówić od strony technicznej 
wszelkie zmiany jakie zachodzą na etapie budowy kanalizacji sanitarnej w Bratianie. 
Uzgodnienia są niezbędne do prawidłowego wykonaniu inwestycji oraz rozliczenia 
finansowego. ZłoŜono wniosek o przesunięcie o 3 miesiące (do końca września) terminu 
rozliczenia pierwszego etapu inwestycji. W dniu 31 maja odbędzie się spotkanie Rady 
Budowy: Wójta, Prezesa Wodrolu-Olsztyn i projektanta. 
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- Przeprowadzono postępowanie na usługi schroniska dla zwierząt. Niestety nie wpłynęła 
Ŝadna oferta. W związku z powyŜszym problem bezpańskich zwierząt  będzie rozwiązywany 
w następujący sposób: odłowione z terenu gminy bezpańskie zwierzęta zostaną 
umieszczone w kojcach zlokalizowanych na terenie ZUK w Mszanowie. Następnie Gmina 
będzie poszukiwać nowych właścicieli dla tych zwierząt. W sytuacji, gdy ich adopcja się nie 
powiedzie, będą umieszczane w schronisku dla zwierząt w Brodnicy. 

 
- W dniach od 4 do 11 czerwca br. przeprowadzona zostanie bezpłatna zbiórka zuŜytego 
sprzętu RTV, AGD, a takŜe sprzętu biurowego (komputery, drukarki, faksy, telefony itp.) oraz 
zuŜytych opon. Elektrośmieci oraz zuŜyte opony moŜna dostarczać w godzinach od 7.00 do 
15.00 do: Kółka Rolniczego: w Gwiździnach, w Chroślu, w Skarline oraz Zakładu Usług 
Komunalnych w Mszanowie. Szczegółowe informacje zostaną umieszczone na ulotkach i na 
stronie internetowej Gminy. 

 
- Wójt poinformował, Ŝe do tej pory na realizację zadań w ramach funduszu sołeckiego 
wydano kwotę zaledwie 70 tys. zł, z ogólnej puli 296 tys. zł, co stanowi niecałe 24 % 
wykonania. 

 
- Od 7 maja br. nastąpiła zmiana godzin otwarcia bibliotek; szczegółowe informacje 
zamieszczone są na stronie internetowej Gminy. 

17 maja rozpoczęły się warsztaty komputerowe dla osób powyŜej 50 lat pn. "O 
finansach w bibliotece". Bierze w nich udział ponad 20 osób z terenu gminy. Warsztaty 
odbywają się w 3 bibliotekach: w Gwiździnach, Jamielniku i Radomnie. 

 
- Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Mszanowie do 31. maja br. przyjmuje wnioski o 
pomoc finansową dla rodziców posiadających prawo do świadczenia pielęgnacyjnego. 
Pomoc w wysokości 100 zł. zostanie przyznana na okres od kwietnia do czerwca br.  

Do 20 maja br. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Mszanowie przy współpracy z 
sołtysami  informował o moŜliwości zorganizowania wypoczynku letniego dla dzieci i 
młodzieŜy rolników. Organizatorem kolonii jest Związek Zawodowy Rolników SOLIDARNI. 
Warunkiem uczestnictwa jest wpłata 200 zł na rzecz Fundacji „Jesteśmy Solidarni” oraz 
ubezpieczenie w pełnym zakresie w KRUS’ie przynajmniej jednego z rodziców. W wyniku 
akcji z terenu gminy zgłoszono do organizatorów 28 dzieci, w tym 12 osób  do Przysieka w 
woj. dolnośląskim oraz 16 osób do Ostródy.  
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski.  
 
Radna Mirosława Granica w związku z wprowadzaniem nazw ulic w Jamielniku, zapytała czy 
udało się uregulować sprawę granic Jamielnika i Bagna. Wiadomo, Ŝe kilka posesji znajduje 
się na terenie administracyjnym Bagna, a mieszkańcy zameldowani są w Jamielniku.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał co się dzieje ze spółką wodną, bo w bieŜącym roku 
rolnicy nie otrzymali jeszcze decyzji w sprawie wielkości składek członkowskich.  
Radny poprosił takŜe o kserokopię decyzji w sprawie odmowy przyznania dofinansowania na 
remont drogi Nawra – Ustronie.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał dlaczego nie otrzymał odpowiedzi na pismo z dnia 6 
marca 2012r. w sprawie zjazdu z drogi 1333 na drogę w kierunku Gryźlin.  
W związku z planowaną realizacją budowy odcinka drogi z Nowego Dworu do Chrośla 
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zapytał, czy zostało równieŜ ujęte nieprawidłowe zdaniem radnego, zabezpieczenie skrętu z 
drogi w Nowym Dworze na drogę do Chrośla. W tym miejscu deszcz cały czas wymywa 
pobocze i naleŜałoby to trwale zabezpieczyć. 
 
Radny Wiesław Mika zapytał kiedy będą wykaszane rowy przy drogach powiatowych m.in. w 
miejscu wyjazdu z Lekart w kierunku Jamielnika. 
Radny zwrócił uwagę, Ŝe podczas oprysków na pobocza wykonywanych przez  Zarząd Dróg 
zostały popalone zboŜa. Wiatry nie sprzyjały wykonaniu tych prac. 
Radny Mika zapytał, co z placami zabaw, urządzenia uległy zniszczeniu.  
 
Radny Zdzisław DomŜalski zapytał czy jest gotowy projekt Gwiździny – Krzemieniewo.  
Radny wnioskował do Wicestarosty o nawiezienie ziemi wzdłuŜ nowego ogrodzenia boiska w 
Gwiździnach.  
 
Sołtys Marek Miecznikowski zapytał Pana Wójta, czy o Chroślu juŜ zapomniano, jeŜeli chodzi 
o drogi, pobocza,  obcięcie gałęzi, o których sołtys mówił wcześniej. 
 
Sołtys Edward Namsołek wnioskował o naprawę 2,5 km odcinka drogi do Jamielnika, są 
dziury i uŜytkownicy zaczynają jeździć polami.  
 
Sołtys Roman Jadanowski wnioskował o zebranie nadmiernej ilości materiału nawiezionego 
w niektórych miejscach na drogę na Tabory i rozrzucenie na inne odcinki tej drogi, gdzie są  
dziury. Wnioskował o wycięcie 2 drzew na tej drodze duŜej lipy, która jest pęknięta i zagraŜa 
bezpieczeństwu oraz kasztana za cmentarzem. 
 
Radna Halina Sieńska wnioskowała o zabezpieczenie przed obniŜaniem się i wypłukiwaniem 
ziemi na ul. Na Skarpie w Mszanowie.     
 
Sołtys Edyta Gorzka wnioskowała o zabranie pojemników na odpady z bloku nr 20 i 3 w 
Bagnie dlatego, Ŝe mieszkańcy zdecydowali się na selektywną zbiórkę.  
Zapytała czy został wyłoniony wykonawca na budowę boiska.  
 
Sołtys Kazimierz DomŜalski wnioskował o wykoszenie poboczy na drodze brukowej w 
kierunku Pana Mejki. 
W imieniu mieszkańców zgłosił, Ŝe ścieki z szamb odprowadzane są do bagna. 
Pan sołtys zgłosił, Ŝe droga asfaltowa w okolicach bagna zapada się.  
 
Sołtys Ireneusz Dąbrowski zapytał czy podjęte są działania w sprawie pisma dotyczącego 
szkód wyrządzanych przez ptaki. 
Wnioskował o przeprowadzenie remontu urządzeń na placu zabaw. 
Droga na Tyliczki czy nadaje się dla samochodów, są dziury i zakrzaczenia.  
 
Radna BoŜena Hoppe zapytała o drogę na cmentarz, podobno projekt został wykonany. 
Zebranie wiejskie zdecydowało, Ŝe przeznacza 20 tys. zł z funduszu sołeckiego na tę drogę 
oraz z ubiegłego roku zostało z tego funduszu 12.000 zł, ale tych ostatnich w budŜecie nie 
widać. Zapytała czy te pieniądze gdzieś są, czy zostały wydane. Była informacja, Ŝe 
niewykorzystane pieniądze zostają. Mieszkańcy tego oczekują.  
 
 
Ad 7 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
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wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2012-2015. 
 
W związku z tym, projekt był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
Rady zapytał, czy są pytania do Prezesa. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXII/118/2012 w sprawie 
zatwierdzenia Planu rozwoju i modernizacji urz ądzeń wodoci ągowych i 
kanalizacyjnych na lata 2012-2015. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad 8  
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody i odprowadzanie ścieków. 
Wniosek o zatwierdzenie taryfy stanowi załącznik nr 5. 
 
W związku z tym, Ŝe projekt był omawiany na posiedzeniu wspólnym Komisji, 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania  w sprawie taryf. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu, 13 głosami „za” i przy 1 głosie wstrz ymuj ącym si ę, Rada Gminy podj ęła 
uchwał ę Nr XXII/119/2012 w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody i 
odprowadzanie ścieków. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad 9 
Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lubawskim 
wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w 2011r. stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej przedstawił Komendant Powiatowy Policji 
Mieczysław Wójcik. 
Pan Komendant szczególnie podziękował za wsparcie finansowe Komendy Powiatowej 
Policji w kwocie 22.200 zł. W sumie od gmin pozyskano ok. 200 tys. zł. Dzięki temu 
rozpoczęto remont (wymianę okien i elewacji). Z Komendy Wojewódzkiej Policji pozyskano 2 
mln zł. Inwestycja wykonana jest w połowie. Być moŜe w przyszłym roku rozpoczęta zostanie 
budowa nowego skrzydła.  
 
Radna Mirosława Granica zapytała o warunki w areszcie. 
 
Komendant odpowiedział, Ŝe areszt nie jest jeszcze oddany do uŜytku, ale warunki są na 
odpowiednim poziomie i jest wszystko co niezbędne.  
W bieŜącym roku równieŜ pozyskano środki od samorządów w kwocie około 80 tys. zł i 
zostaną przeznaczone na wyposaŜenie.  
 
Radna Mirosława Granica zapytała o wakaty kadrowe w policji. 
 
Komendant odpowiedział, Ŝe chętni są i na pewno po zakończeniu EURO 2012 zostaną 



 10 

uzupełnione.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał jakie jest zdanie Komendanta w sprawie powołania 
straŜy gminnej.  
 
Komendant odpowiedział, iŜ opinię wyraził na piśmie. StraŜ gminna to bardzo dobre 
rozwiązanie nie tylko dla policji, ale równieŜ dla społeczeństwa. To kolejni ludzi, którzy będą 
zawodowo zapewniali bezpieczeństwo i porządek. JeŜeli Gminę stać, to naleŜy zrobić 
wszystko, aby powstała.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował, aby policja w prasie i mediach zamieściła 
informację na temat warunków poruszania się pojazdów i maszyn rolniczych po drogach.  
 
Komendant odpowiedział, Ŝe odpowiednią informacje przygotują. 
 
Radny Andrzej Pieńczewski zapytał o sprawę niewybuchów w Skarlinie. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe na wniosek mieszkańca zgłoszono do policji, Ŝe prawdopodobnie przy 
drodze powiatowej na wjeździe do Skarlina od strony Nowego Miasta Lubawskiego mogą 
znajdować się niewybuchy z okresu II wojny światowej.  
 
Komendant odpowiedział, Ŝe nie zna sprawy, ale sprawdzi. 
  
 
Ad 10 
Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej w Nowym 
Mieście Lubawskim w roku 2011 w formie prezentacji multimedialnej przedstawił Komendant 
Jacek Auda. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Komendant podziękował za wsparcie finansowe i poinformował, Ŝe z tych środków  
zakupiono samochód operacyjny Renault Fluence, trójnóg ratowniczy, zapas sorbentów i 
środka pianotwórczego, zestaw poduszek wysokiego ciśnienia.  
 
Radny Zdzisław  DomŜalski zapytał czy są szanse włączenia OSP w Gwiździnach do 
Krajowego Systemu Ratowniczo- Gaśniczego. 
 
Komendant odpowiedział, Ŝe dwukrotnie wniosek był składany, decyzja nie zaleŜy od 
Komendanta Powiatowego. OSP w Gwiździnach nie do końca spełnia warunki. Proponował 
zaprosić Z-cę Komendanta Wojewódzkiego StraŜy i przeprowadzić rozmowę. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Tylicach. 
Wniosek o nadanie imienia Janusza Korczaka Szkole Podstawowej w Tylicach stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. 
W związku z tym, Ŝe projekt był omówiony na posiedzeniu wspólnym, Przewodniczący Rady 
zapytał czy są pytania dotyczące projektu uchwały.   
 
Pytań nie zgłoszono. 
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Przewodniczący odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXII/120/2012 w sprawie 
nadania imienia Janusza Korczaka Szkole Podstawowej  w Tylicach. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Dyrektor Szkoły Pani Jolanta Kowalewska w imieniu społeczności szkolnej podziękowała za 
podjęcie uchwały o nadaniu imienia szkole. Podziękowała równieŜ Przewodniczącemu Rady, 
Panu Wójtowi i Pani Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty za wsparcie i pomoc. 
 
Wójt zaprosił wszystkich na uroczystość nadania imienia Szkole w dniu 1 czerwca 2012r.   
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/80/2011 z dnia 30 grudnia 2011 r. w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
lata 2012-2033. 
 
Skarbnik poinformowała, Ŝe zmiany dotyczące roku 2012 uwidocznione zostały na stronie 1, 
4, 7 i 10, i odzwierciedlają aktualny budŜet Gminy.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXII/121/2012 w sprawie 
zmiany uchwały Nr XV/80/2011 z dnia 30 grudnia 2011  r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2033. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2012.  
Zmiany budŜetu Gminy omówiła Pani Skarbnik. Dotyczą planu wydatków dlatego, Ŝe w 
niektórych działach przewidziano zbyt mało na wydatki m.in. na zmianę systemu ogrzewania 
budynku Urzędu Gminy planuje się zwiększenie o 40.000 zł, natomiast zmniejszenie w 
rolnictwie o 20.000 zł na wodociągi oraz na pozostałą działalność zmniejszenie o 3.000 zł. 
Zwiększenie na zakup pozostałych usług na drogach o 5.016 zł. Ogólnie na transport tłucznia 
przeznaczono juŜ 213.238 zł i te pieniądze są juŜ wydane. Skarbnik poinformowała o 
konieczności ograniczenia wydatków bieŜących ze względu na realizację wielu inwestycji.  
Administracja – zmniejszenie „zakup pozostałych usług” o kwotę 4.746 zł, wprowadzony 
został nowy paragraf „odsetki od dotacji wykorzystanej niezgodnie z przeznaczeniem” 
(dotyczy projektu „okno na świat” – błędy w rozliczeniach w roku 2010). Zaplanowano 10.000 
zł na zakup inwestycyjny – samochodu w celu rozwoŜenia korespondencji. Zmniejszono o 
10.000 zł wydatki w ochotniczych straŜach poŜarnych i przeznaczono na remont 
pomieszczenia dla straŜy. Kwota ta zostanie uzupełniona dlatego, Ŝe te środki zostaną 
zwrócone. 
 
Radny Zdzisław DomŜalski i radna BoŜena Hoppe zapytali dlaczego zabrano środki na 
remont zaplecza w OSP w Gwiździnach.  
 
Wójt odpowiedział, iŜ nie ma gwarancji, Ŝe koszty remontu pomieszczeń w budynku pałacu w 
Mszanowie, które poniesie Gmina, zostaną zwrócone przez Agencję. ChociaŜ  zapewnienie 
takie złoŜył Z-ca Dyrektora. Dopiero zawarcie porozumienia gwarantuje zwrot pieniędzy.  
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Remont trzeba wykonać dlatego, Ŝe straŜ gminna, którą dzisiaj Rada powoła musi mieć lokal. 
Zabezpieczenie środków w budŜecie daje podstawę do wszczęcia procedury wyłonienia 
wykonawcy. Nie ma innej moŜliwości pozyskania środków. Z chwilą ich odzyskania zostaną 
uzupełnione w tym paragrafie.  Być moŜe w II półroczu sytuacja finansowa się poprawi w 
związku ze sprzedaŜą działek. Szukając środków braliśmy pod uwagę pilność wykonania 
zadań. Zmiana ogrzewania w Urzędzie jest pilnym zadaniem spowodowanym bardzo 
wysokimi kosztami ogrzewania. Odłączenie się 3 bloków od  kotłowni skutkowało tym, Ŝe 
koszty ponoszą pozostali odbiorcy ciepła. Są bardzo duŜe piece olejowe, długi odcinek 
przesyłu i duŜe straty na przesyle. Gmina płaciła po 14.000 zł miesięcznie za ogrzewanie. Ta 
sytuacja spowodowała, Ŝe Urząd będzie miał własny system grzewczy. Na wykonanie 
kotłowni zarezerwowane jest w budŜecie 35.000 zł, ale wykonanie dodatkowych prac m.in. 
budowa komina spowoduje zwiększenie kosztów.   
 
Radna Halina Sieńska zapytała, czy świetlica wiejska zostanie równieŜ podłączona. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe świetlica nie będzie podłączona dlatego, Ŝe jest tam moŜliwość 
urządzenia oddzielnej kotłowni. Biorąc pod uwagę warunki jakie powinny być spełnione 
wynajmując świetlicę z kuchnią działania Wójta będą skłaniały w kierunku kompleksowego 
wynajmowania świetlic.   
W sprawie rozbudowy remizy w Gwiździnach Wójt odpowiedział, Ŝe ta rozbudowa ciągnie się 
od kilku lat. Istniejąca jest niefunkcjonalna, nie ma toalet, aneksu kuchennego. Nie było innej 
alternatywy, aby poszukać środki.  Wójt uwaŜa, Ŝe budowa kotłowni jest pilniejsza, aniŜeli 
budowa zaplecza straŜy, ale jeŜeli tylko pojawią się środki, zostaną uzupełnione na tym 
paragrafie.  
 
Radny Zdzisław DomŜalski zapytał, co z dotacją z Urzędu Marszałkowskiego na ten cel.  
 
Radna BoŜena Hoppe – jest obawa, Ŝe dotacja przepadnie. 
 
Wójt zorientuje się co z dotacją, która wynosi 4.000 zł.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski stwierdził, Ŝe na drogę Nawra-Ustronie mieliśmy szukać 
pieniądze jak wniosek zostałby zakwalifikowany, a straŜy gminnej jeszcze nie powołaliśmy, a 
juŜ pieniądze zostały zabezpieczone. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe jeŜeli straŜ nie zostanie utworzona, to budŜet zostanie zmieniony.  
 
Skarbnik odpowiedziała, Ŝe jeŜeli Rada nie powoła straŜy, to te środki nie będą do dyspozycji 
dlatego, Ŝe zaplanowano dochody z działalności straŜy i jednocześnie wydatki.  
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe 10.000 zł ze straŜy zostało przesunięte na budowę systemu grzewczego w 
budynku Urzędu i zostaną uzupełnione.  
 
Przewodniczący Rady zapytał o planowany zakup samochodu w kwocie 10.000 zł. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe dokonano analizy kosztów wysyłki korespondencji na terenie gminy i 
Nowego Miasta Lubawskiego. Miesięczny koszt wysyłki listów za zwrotnym potwierdzeniem 
odbioru tylko z Urzędu wynosi 1.500 zł, a Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej wydaje 2.500 
zł. W tej sytuacji zasadnym jest zatrudnienie kuriera, który równocześnie wykonywałby  pracę 
jako pracownik gospodarczy. WiąŜe się to z koniecznością zakupu taniego w eksploatacji 
samochodu słuŜbowego.  
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Radna BoŜena Hoppe zapytała, czy na pewno wynagrodzenie pracownika wraz z 
pochodnymi, zakup samochodu i paliwo, będzie tańszym rozwiązaniem. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, co będzie jeŜeli kurier nie zastanie nikogo w domu i będzie 
zmuszony dojechać po raz kolejny. 
 
Pan Marek Miecznikowski stwierdził, Ŝeby nie było tak, Ŝe przywiezie do sołtysa, aby 
dostarczył.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe załoŜenie było takie, aby dostarczał pocztę aŜ do skutku. Dlaczego 
płacić poczcie, jak moŜna stworzyć jedno miejsce pracy. Z wyliczeń wynikało, Ŝe powinny  
być niewielkie oszczędności. Pracownik ten wykonywałby równieŜ usługi dla GOPS – 
dowoŜenie pracowników socjalnych w teren. Obecnie te usługi wykonuje Zakład Usług 
Komunalnych za kwotę około 2.000 zł. Wyliczono, Ŝe miesięcznie paliwo kosztowałoby około 
1.000 zł.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe wobec zróŜnicowanych zdań w sprawie zakupu 
samochodu, trudno poddać pod głosowanie całą uchwałę. Wątpliwość budzi jeden wydatek, 
pozostałe nie.  
 
Skarbnik wyjaśniła, Ŝe jeŜeli Rada nie przegłosuje samochodu, wtedy 10 tys. zł zostanie w 
straŜy, o ile taka będzie decyzja Wójta. 
 
Radna BoŜena Hoppe w tej sytuacji przynajmniej nie przepadłaby dotacja. Radna stwierdziła, 
Ŝe w Gwiździnach planowane były wodociągi, ale pieniądze zostały przeznaczone na 
budowę kanalizacji w Bratianie. Jest to duŜa inwestycja i z tym moŜna się pogodzić. 
Obiecane było, Ŝe budowa wodociągu zostanie zaplanowana w nowym budŜecie, ale nie 
było. Na budowę drogi na cmentarz miał być przeznaczony fundusz sołecki, z poprzedniego 
roku łącznie z 2012 rokiem 32.000 zł, jest 20.000 zł. Było mówione, Ŝe jak zostaną 
sprzedane działki w Gwiździnach, to remiza będzie remontowana. Teraz i ta inwestycja ma 
być zabrana. Dlaczego zabiera się sołectwu Gwiździny.  
 
Radny Przemysław Kotewicz uwaŜa, Ŝe naleŜy dokonać dokładnej analizy kosztów 
rozwoŜenia poczty, zwłaszcza częstotliwości wyjazdów do tych samych wsi. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe rachunki z poczty są bardzo duŜe. Chcieliśmy te środki 
zagospodarować sami. W sumie około 6.000 zł miesięcznie. Wójt przyznał, Ŝe najwaŜniejsza 
kwestią jest organizacja pracy kuriera, poza tym pracownik gospodarczy w Urzędzie jest 
potrzebny. JeŜeli sprawa budzi kontrowersje, moŜna odłoŜyć te 10.000 zł na rozbudowę 
świetlicy. Wójt przygotuje dokładną analizę tych wydatków. Dla uniknięcia zwrotu dotacji na 
remont remizy w Gwiździnach, Wójt proponuje pozostawić 10.000 zł.  
 
Wójt odpowiedział radnej BoŜenie Hoppe, Ŝe budowa kanalizacji w Bratianie była 
wielokrotnie wyjaśniana i uzasadniona. Wyjaśnił, Ŝe tłumaczył mieszkańcom, Ŝe o ile pojawi 
się moŜliwość uzyskania dofinansowania budowy wodociągu w Gwiździnach, koszt wynosi 
ponad 1 mln zł, inwestycja będzie realizowana. Być moŜe juŜ w przyszłym roku taka 
moŜliwość będzie. Na ukończeniu jest projekt budowy drogi Gwiździny-Krzemieniewo. 
Liczymy, Ŝe uda się ją wykonać, jest to jedna z waŜniejszych dróg, od wielu lat o tym się 
mówi. W sprawie środków z poprzedniego roku w wysokości 12.000 zł z funduszu sołeckiego 
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Wójt odpowiedział, iŜ liczył, Ŝe te środki zostaną przeniesione. Nikt tych środków nie zabrał, 
ich nie było od początku roku w budŜecie.  
 
Skarbnik wyjaśniła, Ŝe fundusz sołecki jest do dyspozycji w danym roku, niewykorzystany 
przepada. Fundusz sołecki jest rozliczany z Urzędem Wojewódzkim i Gmina otrzymuje 20% 
zwrotu.   
 
Radna BoŜena Hoppe stwierdziła, Ŝe nie poinformowano ich o tym. 
  
Wójt stwierdził, Ŝe miała być zakupiona kostka. Sprawę trzeba wyjaśnić z sołtysem. 
 
Radny Zdzisław DomŜalski – były wyliczenia, Ŝe asfalt na tym odcinku będzie tańszy.  
 
Skarbnik omówiła dalsze zmiany budŜetu: zmniejszenie dotacji dla Gminy Kurzętnik na 
rekultywację wysypiska śmieci w Lipowcu o 48.000 zł oraz zwrot dotacji w kwocie 36.296,40 
zł na samochód do selektywnej zbiórki odpadów.  
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe kontrola wykazała, iŜ samochód jest wykorzystywany niezgodnie z 
przeznaczeniem i wyjeŜdŜa poza teren Gminy. Wystosowaliśmy zapytanie do Urzędu, czy po 
zwrocie 50% dotacji będzie moŜna wykorzystywać samochód na inne cele. Zastanawiamy 
się, czy nie zwrócić całości dotacji i wykorzystać samochód na inne cele.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXII/122/2012 zmieniaj ącą 
uchwał ę Nr XV/81/2011 z dnia 30 grudnia 2011r. w sprawie u chwalenia bud Ŝetu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na 2012r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad14 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań w zakresu administracji rządowej dotyczących 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.  
 
W związku z tym, Ŝe uchwała była omawiana na posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał czy ą pytania do projektu. 
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXII/123/2012 w sprawie 
przyj ęcia zadań w zakresu administracji rz ądowej dotycz ących utrzymania grobów i 
cmentarzy wojennych.  
Uchwała stanowi załącznik nr 13do protokołu. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
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Przewodniczący zapytał o mieszkania w szkole w Tylicach, o czym była mowa na Komisji. 
 
Pan Marek Arentowicz wyjaśnił, Ŝe w projekcie nie ma zmian w porównaniu do omawianego 
na posiedzeniu Komisji.  W sprawie mieszkań zajmowanych przez nauczycieli w Tylicach 
odpowiedział, Ŝe o ile będzie taka potrzeba, to na podstawie art. 20 ust.3 ustawy o ochronie 
praw lokatorów lokale te moŜna wydzielić z zasobu mieszkaniowego gminy i wtedy będą 
przeznaczone dla osób związanych ze stosunkiem pracy.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy kryteria dochodowe obowiązują tylko w momencie 
składania wniosku o przydzielenie lokalu.  
 
Pan Arentowicz odpowiedział, Ŝe weryfikacja będzie następowała na etapie składania 
wniosku.  W tym celu powołana zostanie komisja. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXII/124/2012 w sprawie 
przyj ęcia zasad wynajmowania lokali wchodz ących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2017”.  
Projekt został omówiony na posiedzeniu Komisji. Pytań nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXII/125/2012 w sprawie  
przyj ęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkan iowym zasobem Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2017”.  
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania straŜy gminnej. 
W związku z tym, Ŝe sprawa była omawiana, Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu, 7 głosami „za”, przy 1 głosie przeciw nym i 4 głosach wstrzymuj ących 
się, Rada Gminy podj ęła uchwał ę Nr XXII/126/2012 w sprawie powołania stra Ŝy 
gminnej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. 



 16 

 
 
Ad 18 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na Sesji w dniu 25.04.2012r.: 

1. Podczas poprzedniej Sesji Rady Gminy Pan Szwechowicz pytał o moŜliwość 
podłączenia do sieci kanalizacyjnej na odcinku od granicy posesji do domu we własnym 
zakresie. Nawiązując do udzielonej odpowiedzi poinformował, Ŝe opłata za odbiór przyłącza 
przez ZUK w chwili obecnej wynosi 97,20 zł brutto. 

2. W związku z wnioskiem złoŜonym na zebraniu wiejskim w Pustkach i ponowionym na 
poprzedniej Sesji przez Pana Kotewicza, gmina wystąpiła do Nadleśnictwa z prośbą o 
naprawę drogi w miejscowości Pustki. 

3. W odpowiedzi na pytanie Pani Hoppe zadane na poprzedniej Sesji, dotyczące drogi z 
Gwiździn do Tylic, Wójt poinformował, Ŝe na drogę nawieziono otoczak. 

4. Nawiązując do przedstawionego na poprzedniej Sesji wniosku Pani Radnej Sieńskiej w 
sprawie oświetlenia w Mszanowie poinformował, Ŝe ustawienie godzin pracy oświetlenia 
ulicznego zostało zmienione. 

5. Radny Zbigniew Wiśniewski na kwietniowej Sesji podjął temat dotyczący moŜliwości 
urządzenia w 2013 roku placu zabaw w Małej Nawrze. Wójt podziela zasadność realizacji tej 
inwestycji, niestety Gmina nie posiada w Małej Nawrze nieruchomości, które moglibyśmy 
przeznaczyć na plac zabaw dla dzieci. NajbliŜszy plac zabaw oddalony jest od Małej Nawry o 
2 km. 

 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 

- Radna Mirosława Granica pytała o uregulowanie sprawy granic pomiędzy Jamielnikiem i 
Bagnem.  Wójt poprosił radcę prawnego o udzielenie odpowiedzi. 
Pan radca wyjaśnił, Ŝe kwestia ta jest określona w rozporządzeniu wykonawczym do prawa 
geodezyjnego i kartograficznego dotyczącym zasad prowadzenia ewidencji gruntów. 
Rozporządzenie to mówi, Ŝe granice obrębów wiejskich powinny być zgodne z granicami wsi 
i sołectw. Taka jest intencja ustawodawcy i naleŜy dąŜyć w tym kierunku. Podziału na obręby 
i określenie ich granic dokonuje starosta. Nie jest to bariera uniemoŜliwiająca prowadzenie 
działań, które przekraczają granice obrębu czy sołectwa. Uprawnienie dla Rady Gminy do 
nadania nazwy ulicom wynika z ustawy o samorządzie gminnym. Definicja ulicy jest 
określona w ustawie o drogach publicznych – ulica to droga na terenie zabudowy lub 
przeznaczonym do zabudowy zgodnie z przepisami o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym. Definicja ulicy nie jest związana z obrębem geodezyjnym, co oznacza, Ŝe 
ulica moŜe swobodnie przekraczać granice obrębów geodezyjnych, bo od nich nie zaleŜy. 
Przepisy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym tak samo w Ŝaden sposób nie 
wiąŜą ulic i ich przebiegu z granicami obrębów geodezyjnych. JeŜeli wolą Rady będzie 
nadanie ulicom funkcjonalnie związanym z zabudową na terenie Jamielnika nazwy, nic nie 
stoi na przeszkodzie, aby nazwę nadać.   
 
- Radnemu Zbigniewowi Wiśniewskiemu w sprawie braku powiadomień ze spółki wodnej 
dotyczących wielkości składek. Wójt odpowiedział, Ŝe przez kilka miesięcy w spółce nie było 
prezesa. W tej chwili jest wybrany.  
Kopia pisma w sprawie odmowy przyznania dofinansowania na budowę drogi Nawra-
Ustronie została radnemu dostarczona. 
 
- Radnemu Przemysławowi Kotewiczowi w sprawie braku odpowiedzi na pismo z dnia 6 
marca br. w sprawie zjazdu na drogę powiatową, Wójt odpowiedział, Ŝe wyjaśni czy pismo 
zostało wysłane z Urzędu. Poinformował, Ŝe 15 marca na miejscu w terenie sprawę badał 
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Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju oraz Pan Paweł Oelberg. Sporządzili notatkę 
słuŜbową z oględzin dotyczących moŜliwości uregulowania wjazdu na drogę gminną 
Radomno-Gryźliny z drogi powiatowej 1333N. Celem oględzin było wyjaśnienie fizycznych 
moŜliwości poszerzenia przedmiotowego wyjazdu zgodnie z wnioskiem radnego. Ustalono, 
Ŝe nie ma moŜliwości poszerzenia wjazdu, gdyŜ po lewej stronie znajduje się wysoka i 
stroma skarpa sięgająca ok. 4m. Nie ma moŜliwości podebrania skarpy. Celem poprawy 
widoczności i umoŜliwienia przejazdu cięŜkiego sprzętu usunięte zostaną zakrzaczenia po 
obu stronach drogi. Wójt dodał, Ŝe zakrzaczenia zostały usunięte.  
 
Sołtys Roman Jadanowski wnioskował o wystosowanie pisma do właściciela posesji nr 24 o 
usunięcie zakrzaczeń, które wychodzą poza ogrodzenie posesji w obręb drogi gminnej.  
Wójt odpowiedział, Ŝe rozpozna moŜliwości rozwiązania problemu. Odpowiedzi udzieli na 
następnej Sesji. 
 
- Radnemu Wiesławowi Mika w sprawie remontu urządzeń na placu zabaw, Wójt 
odpowiedział, Ŝe w budŜecie nie zaplanowano pieniędzy na ten cel. JeŜeli rada uzna, Ŝe jest 
to pilna potrzeba, moŜna środki przeznaczyć w przyszłym roku. Zadania te moŜna realizować 
równieŜ w ramach funduszu sołeckiego.  
 
- Radnemu Zdzisławowi DomŜalskiemu Wójt odpowiedział, Ŝe projekt budowy drogi 
Gwiździny-Krzemieniewo nie jest gotowy, trwają przygotowania do uzyskania pozwolenia na 
budowę. Pozostałe pytania radnego dotyczyły Starostwa Powiatowego. 
 
- Sołtysowi Markowi Miecznikowskiemu w sprawie wycinki gałęzi przy drogach gminnych  w 
Chroślu oraz wyczyszczenia rowów odpowiedział, Ŝe zadania te są w trakcie realizacji i prosił 
o cierpliwość. Z uwagi na to, Ŝe  na remonty dróg nie ma juŜ środków, remonty wykonywane 
są w niezbędnym zakresie. Materiał jest, ale nie ma na jego niwelację i transport. Być moŜe 
do końca roku sytuacja w dochodach zmieni się i uda się wydatki zwiększyć. 
 
- Sołtysowi Edwardowi Namsołkowi odpowiedział, Ŝe jeŜeli faktycznie to jest droga gminna, 
to postara się uwzględnić podczas kolejnego równania dróg. 
 
- Sołtysowi Romanowi Jadanowskiemu w sprawie równania drogi na Tabory odpowiedział, Ŝe 
uwzględni przy równaniu dróg. W sprawie wycinki 2 drzew, o ile będzie to moŜliwe Wójt 
będzie starał się wniosek zrealizować. Prosił o złoŜenie pisemnego wniosku. 
 
- Radnej Halinie Sieńskiej odpowiedział, Ŝe pracownik dokona rozpoznania co do przyczyn 
zapadania się terenu przy ul. Na Skarpie i sposobu zahamowania procesu. Być moŜe będzie 
moŜliwość wystąpienia do Zarządu Gospodarki Wodnej o wzmocnienie nabrzeŜy. Szerszych 
informacji Wójt udzieli na przyszłej Sesji.  
 
- Pani sołtys Edyta Gorzka wnioskowała o zabranie pojemników na śmieci przy blokach 
Wspólnoty w Bagnie. Gmina kilkakrotnie wnioskowała do Zakładu w Rudnie o zabranie 
pojemników.  
W kwestii planowanej budowy boiska w Bagnie Wójt odpowiedział, Ŝe wykonawca nie został 
jeszcze wyłoniony, poniewaŜ pierwsze postępowanie przetargowe zostało uniewaŜnione. 
Kolejne zostało ogłoszone w dniu wczorajszym.  
 
- Panu sołtysowi Kazimierzowi DomŜalskiemu z Nowego Dworu w sprawie obkaszania 
poboczy dróg odpowiedział, Ŝe prace wykonuje 2 pracowników interwencyjnych i trzeba 
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poczekać w kolejności. W sprawie odprowadzania ścieków do stawu, Wójt odpowiedział, Ŝe 
sprawa będzie przedmiotem kontroli komisji. 
 
- Sołtysowi Ireneuszowi Dąbrowskiemu w sprawie likwidacji gniazd ptaków w parku 
podworskim w Gwiździnach odpowiedział, Ŝe  pismo zostało wysłane do Agencji 
Nieruchomości Rolnych. Gmina nie jest właścicielem i nie moŜe ponosić Ŝadnych nakładów. 
Podobno jest urządzenie, które emituje dźwięk odstraszający dla ptaków, a nie jest uciąŜliwy 
do człowieka, ale Gmina nie moŜe zakupić. Wójt oferował pomoc, ale w granicach prawa. 
Sprawa naprawy urządzeń na placu zabaw do załatwienia jak plac zabaw w Lekartach.  
W sprawie naprawy drogi Gwiździny – Tyliczki interweniowali równieŜ mieszkańcy. Jest to 
droga gminna, prowadzi do pól. Droga jest wąska. Dodatkowym utrudnieniem jest wysoka 
skarpa. Gmina podejmie działania, aby drogę poszerzyć i naprawić dla bezpieczniejszego 
przejazdu. Na realizację zadania trzeba poczekać ze względu na brak środków. 
 
- Radnej BoŜenie Hoppe w kwestii środków na budowę drogi na cmentarz odpowiedział, Ŝe 
problem został omówiony. Wójt stwierdził, Ŝe wspólnie z radnymi nie zadbali, aby środki 
zostały zabezpieczone przy konstrukcji budŜetu. Obecnie te środki powinny znajdować się w 
ogólnym budŜecie Gminy, a nie w funduszu sołeckim. 
 
- Sołtysowi z Nowego Dworu odpowiedział, Ŝe naprawa drogi asfaltowej zostanie wykonana. 
 
Sołtys wsi Marek Miecznikowski wnioskował o bliŜsze informacje na temat straŜy gminnej 
dlatego, Ŝe na sesjach nie było takiej informacji.        
 
Wójt odpowiedział, Ŝe faktycznie ten temat był przedmiotem obrad Komisji, na których nie ma 
sołtysów. Przedstawił te informacje. 
 
Wicestarosta Marcin Buliński odpowiedział na zgłoszone na Sesji pytania: 
- w sprawie pobocza na skrzyŜowaniu Nowy Dwór – Chrośle temat jest znany i zostanie 
zrealizowany w bieŜącym roku,  
- w sprawie koszenia rowów odpowiedział, Ŝe dwie ekipy realizują zadanie i niebawem prace 
będą wykonywane na terenie gminy, 
- w sprawie oprysków, jeŜeli jest problem wyginięcia zboŜa spowodowany opryskami, naleŜy 
bezpośrednio zgłaszać do Powiatowego Zarządu Dróg, 
- w sprawie ziemi przy boisku w Gwiździnach odpowiedział, Ŝe naleŜy skontaktować się z 
Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg. 
 
Radna Barbara Grzywacz wnioskowała o usunięcie drzew zagraŜających bezpieczeństwu,  
rosnących w drodze na odcinku Jamielnik-Wonna, co uwidoczniło się po wykoszeniu 
poboczy. 
 
Wicestarosta odpowiedział, Ŝe uzyskanie zgody na usunięcie drzew nie jest prostą sprawą. 
Apelował do radnych, aby podczas prac nad studium uwarunkowań  i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy zwrócić uwagę na fakt, Ŝe w studium drogi 
powiatowe zostały wpisane jako aleje o szczególnych walorach krajobrazowych: droga do 
Nowego Dworu, do Gwiździn, Jamielnik-Wonna. JeŜeli te zapisy zostaną uwzględnione, to 
powiat nie uzyska Ŝadnej zgody na usunięcie drzew.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe decyzję podejmuje konserwator zabytków na podstawie własnej 
dokumentacji.  
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Wicestarosta uwaŜa, Ŝe uzasadnione jest wpisanie jedynie drogi Jamielnik-Wonna - aleja 
lipowa, ale pozostałych nie. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe wykaz tych dróg Gmina otrzymała od konserwatora. Droga, o której 
mówił Wicestarosta pozostała w wykazie studium zagospodarowania przestrzennego, a trzy 
drogi powiatowe wykazane jako element krajobrazu kulturowego są w trakcie uzgodnień z 
Zarządem Dróg Powiatowych.    
Do tematu trzeba podchodzić umiarkowanie, bo mogą być problemy z uzgodnieniami 
studium uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego.  
 
Wicestarosta uwaŜa, Ŝe warto zaprosić konserwatora w celu dokonania oględzin, często w 
terenie inaczej wygląda, aniŜeli w dokumentacji. 
 
Wójt poinformował, Ŝe spotkał się z Panią Konserwator w sprawie lokalizacji elektrowni 
wiatrowych, głównie w kwestii strefy ochronnej od określonych obiektów, zabytkowych 
parków i zespołach dworsko - folwarcznych. Niestety Pani Konserwator stwierdziła, Ŝe jest to 
sprawa uznaniowa i argumenty nie liczą się. Podobnie przebiegają negocjacje z 
konserwatorem w innych sprawach.  
 
 
Ad 19 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XXII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie.    
 
 
sekretarz obrad                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
Andrzej Pieńczewski                                                           Roman Biegajski  


